



Situacijska Soba

**** SPREMLJANJE VARNOSTNIH RAZMER V UKRAJINI ****

Časovnica pregleda: od 01. 07. 2025 do 31. 07. 2025

[To poročilo je napisano na osnovi javno dostopnih virov, ki so odraz trenutnega stanja, ki se lahko hitro spremeni.]

Povzetek analize stanja:

- **(1. julij)** Pentagon je začasno ustavil dobavo določenih protizračnih raket in preciznih izstrelkov Ukrajino zaradi skrbi glede nizkih ameriških vojaških zalog. Ruske sile so v dveh mesecih zavzele skoraj 1.000 km² ukrajinskega ozemlja. Prvič po treh letih vojne so zavzele tudi naselje v regiji Dnepropetrovsk. Guverner regije Lugansk je sporočil, da regijo zdaj v celoti nadzoruje Rusija.
- **(2. julij)** Ukrajinski zunanji minister Andrij Sibiga je na pogovor povabil namestnika vodje misije ameriškega veleposlaništva v Ukrajini, Johna Ginkela, da bi razpravljala o vojaški pomoči in obrambnem sodelovanju, potem ko je Bela hiša začasno ustavila pošiljko orožja.
- **(3. julij)** Washington je skušal zmanjšati pomen zaustavitve nekaterih pošiljk orožja in zatrdil, da ima predsednik Donald Trump še vedno na voljo »učinkovite« možnosti vojaške pomoči. Ukrajina je opozorila, da bi kakršnakoli prekinitev pomoči okrepila Rusijo.
- **(4. julij)** Rusija je izvedla največji napad z brezpilotnimi letalniki in raketami doslej, pri čemer je uporabila 539 brezpilotnih letalnikov ter 11 križarskih in balističnih raket. Glavna tarča je bila prestolnica Kijev. Napad se je zgodil dva dni po ustavitvi ameriških dobav ključnih prestreznikov.
- **(5. julij)** Evropske obveščevalne službe poročajo, da Rusija v Ukrajini vse pogosteje uporablja kemična sredstva, kar krši Konvencijo o prepovedi kemičnega orožja.
- **(6. julij)** Ruske sile so ponoči izvedle več napadov, tudi t.i. dvojni udar na reševalce. Medtem je ruski statistični urad prenehal poročati o številu smrtnih žrtev, kar je verjetno povezano s prikrivanjem vojaških izgub.
- **(7. julij)** Ameriški predsednik Trump je sporočil, da bodo ZDA nadaljevale pošiljanje obrambnega orožja Ukrajini.
- **(9. julij)** Poletna ruska ofenziva poteka na treh frontah, vendar napreduje počasi. Opazovalci so ocenili, da bi Rusija, če bi se sedanji tempo ohranil, za zavzetje celotne Ukrajine potrebovala več kot 70 let. Medtem nočni ruski napadi z brezpilotnimi letalniki in raketami dosegajo rekordne ravni.
- **(10. julij)** Ukrajinski predsednik Volodimir Zelenski se je na konferenci v Rimu, ki je potekala hkrati s Konferenco o okrevanju Ukrajine, zavzel za dodatno pomoč pri zračni obrambi. Zelenski je opravil vrsto srečanj, vključno z video klicem z voditelji približno 30 držav »koalicije voljnih«.

Si želite izvedeti več? Vas zanima področje mednarodne varnosti? Pridružite se nam.
Za več informacij obiščite našo spletno stran www.euroatlantic.org ali pošljite sporočilo na info@euroatlantic.org.



- **(11. julij)** V Maleziji sta se na zasedanju ASEAN-a srečala ameriški državni sekretar Marco Rubio in ruski zunanji minister Sergej Lavrov. Kljub napetim odnosom med državama je šlo za redek primer neposrednega diplomatskega dialoga o Ukrajini.
- **(13. julij)** Severnokorejski voditelj Kim Džong Un je, med tridnevnim obiskom ruskega zunanjega ministra Lavrova v Severni Koreji, ponovno potrdil svojo polno podporo Moskvi v vojni v Ukrajini. Obisk je najnovejši v seriji potovanj visokih uradnikov, s katerimi si državi prizadevata za poglobitev vezi.
- **(14. julij)** Ameriški predsednik Trump je ob srečanju z generalnim sekretarjem Nata, Markom Ruttejem, napovedal pošiljanje ameriških protiletalskih sistemov Patriot in prestreznikov Ukrajini, ki jih bodo financirali evropski zavezniki. Poleg tega je zagrozil s do 100% carinskimi dajatvami na ruske proizvode, če v 50 dneh ne bi prišlo do napredka pri mirovnih pogajanjih. Isti dan je ukrajinski predsednik Zelenski predlagal ministrico za gospodarstvo, Julijo Sviridenko, za novo predsednico vlade, kar pomeni pomembno politično spremembo sredi vojne.
- **(15. julij)** Slovaška je blokirala sprejetje novega svežnja sankcij proti Rusiji zaradi nestrinjanja z ločenim predlogom EU o postopni ustavitvi uvoza ruskega plina do leta 2028.
- **(16. julij)** Ameriški predsednik Trump je izjavil, da Ukrajina ne bi smela napadati Moskve, potem ko so ga nekateri mediji obsodili, da je med telefonskim pogovorom 4. julija domnevno spodbujal predsednika Zelenskega k uporabi orožja dolgega dosega za napade na rusko prestolnico.
- **(17. julij)** Novi Natov vrhovni poveljnik zavezniških sil v Evropi, general Alexis G. Grynkewich, je potrdil, da so priprave na dobavo raketnih sistemov Patriot Ukrajini v zaključni fazi. Ob tem je opozoril, da Rusija ostaja dolgoročna varnostna grožnja Evropi, tudi če bo v prihodnosti prišlo do mirovnega dogovora.
- **(18. julij)** EU je sprejela 18. sveženj sankcij proti Rusiji. Slovaška je umaknila svoje nasprotovanje, sankcije pa vključujejo dodatne omejitve izvoza nafte, ukrepe proti plinovodoma Severni tok 1 in 2 ter nove sankcije za bančni sektor.
- **(19. julij)** Predsednik Zelenski je ponovno izrazil pripravljenost na neposredno srečanje z ruskim predsednikom Vladimirjem Putinom, saj meni, da je srečanje voditeljev ključno za doseg trajnega miru.
- **(20. julij)** Po besedah tiskovnega predstavnika Kremlja, Putin ostaja odprt za mirovni dogovor, a vztraja, da mora dogovor izpolniti ruske cilje v Ukrajini. Medtem so ukrajinski brezpilotni letalniki začasno ohromili letalski promet v Moskvi, zaradi česar je bilo odpovedanih več kot 140 letov.
- **(21. julij)** Britanski obrambni minister John Healey je poudaril, da morajo zaveznice v 50-dnevnem roku, ki so ga ZDA določile za doseg premirja, izkoristiti čas za okrepitev Ukrajine in njenih pogajalskih zmožnosti.



- **(22. julij)** V Kijevu, Lvovu, Dnpru in Odesi so potekali množični protesti proti novemu zakonu, ki zmanjšuje neodvisnost ključnih ukrajinskih protikorupcijskih institucij. V skladu z novim zakonom bosta Nacionalni protikorupcijski urad (NABU) in Posebno protikorupcijsko tožilstvo (SAPO) odslej podrejena generalnemu državnemu tožilcu, ki ga imenuje predsednik. Ukrajinski predsednik Zelenski je to potezo obrazložil s tem, da bosta instituciji na ta način zaščiteni pred ruskim vplivom. Tuji in ukrajinski kritiki so opozorili, da Zelenski s tem spodkopava boj proti korupciji. Protesti v Ukrajini so bili največji od začetka ruske invazije leta 2022.
- **(23. julij)** V tretjem krogu pogajanj med Ukrajino in Rusijo v Carigradu ni prišlo do preboja, razen dogovora o izmenjavi vojnih ujetnikov in vrnitvi posmrtnih ostankov vojakov. Pogajanja so trajala manj kot eno uro in potekala več kot sedem tednov po zadnjih pogovorih med državama. Obsojanje novega ukrajinskega zakona se nadaljuje, ob čemer je predsednica Evropske komisije Von der Leyen poudarila, da se Ukrajina, kot kandidatka za članstvo v EU, ne more odpovedati boju proti korupciji.
- **(24. julij)** Predsednik Zelenski je v odziv na domače in mednarodne kritike v parlamentu predstavil osnutek novega zakona za krepitev pravne države in neodvisnosti protikorupcijskih institucij. Protikorupcijski urad je potrdil, da zakon širi procesna pooblastila ključnih organov ter utrjuje njuno neodvisnost. Urad in tožilstvo sta sodelovala pri pripravi osnutka, zakonodajno pobudo pa so v Bruslju pozdravili.
- **(25. julij)** Ukrajina je napovedala, da bo evropske partnerje pozvala k finančni podpori za višje plače ukrajinskih vojakov, da bi okrepila vojaško mobilizacijo. Prav tako bo zaprosil za dodatnih sedem sistemov Patriot, potem ko sta Nemčija in Norveška potrdili dobavo treh. Istega dne je ruski predsednik Vladimir Putin podpisal zakon, ki spodbuja podjetja k vlaganju v okupirana ukrajinska ozemlja.
- **(26. julij)** Rusko obrambno ministrstvo je sporočilo, da so ruske sile zavzele še dve vasi na vzhodu Ukrajine. Ena izmed vasi se nahaja v regiji Dnepropetrovsk, kjer naj bi ruska vojska začela napredovati. Ukrajina teh izgub ni potrdila, a poroča o hudih spopadih.
- **(27. Julij)** Rusija je odprla redno letalsko povezavo med Moskvo in Pjongjangom, kar odraža vse tesnejše vezi med državama. Zaradi povpraševanja bo let na voljo enkrat mesečno.
- **(28. julij)** Predsednik Trump je med obiskom na Škotskem izjavil, da je razočaran nad Putinom in skrajšal prej določen 50-dnevni rok za dogovor o premirju. Novi rok znaša le 10 do 12 dni, saj po Trumpovih besedah dosedanje opozorilo ni imelo učinka.
- **(30. julij)** Južno Ukrajino je prizadela množična invazija kobilic, ki ogrožajo pridelke, zlasti sončnična polja. Po mnenju lokalnih oblasti je eden ključnih razlogov za širjenje škodljivcev vojna, ki preprečuje običajno zatiranje.
- **(31. julij)** Predsednik Zelenski je podpisal nov zakon o protikorupcijskih organih, s katerim naj bi zagotovili njihovo neodvisnost. Ta zakon nadomešča prejšnji sporni zakon s katerim je Zelenski poskusil organa podrediti vrhovnemu državnemu tožilcu.

Pregled pripravila: **Andreja Židanik**

Si želite izvedeti več? Vas zanima področje mednarodne varnosti? Pridružite se nam.
Za več informacij obiščite našo spletno stran www.euroatlantic.org ali pošljite sporočilo na info@euroatlantic.org.



Viri/dodatno branje:

- McLeary, P., Detsch, J., in Gould, J. (1. julij 2025). *Pentagon halting some promised munitions for Ukraine*. POLITICO. Dostopno prek: <https://www.politico.com/news/2025/07/01/pentagon-munitions-ukraine-halt-00436048>
- Miller, C., Deprez, F., Politi, J., in Chazan, G. (2. julij 2025). *Ukraine summons top US diplomat after Washington halts some arms supplies*. Financial Times. Dostopno prek: <https://www.ft.com/content/b69e327d-95a3-487d-a9b6-6a72ef48ba61>
- G. V. (1. julij 2025). *Rusija naj bi nadzorovala celotno Lugansko oblast in zasedla prvo vas v Dnipropetrovski oblasti*. RTV Slovenija. Dostopno prek: <https://www.rtvsl.si/svet/vojna-v-ukrajini/rusija-naj-bi-nadzorovala-celotno-lugansko-oblast-in-zasedla-prvo-vas-v-dnipropetrovski-oblasti/750564>
- Guardian staff in agencije. (3. julij 2025). *Ukraine war briefing: Washington downplays halt of some weapons shipments as Kyiv calls in US ambassador*. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/2025/jul/03/ukraine-war-briefing-washington-downplays-halt-of-some-weapons-shipments-as-kyiv-calls-in-us-ambassador>
- Deprez, F. (4. julij 2025). *Russia launches record drone and missile barrage on Ukraine*. Financial Times. Dostopno prek: <https://www.ft.com/content/293c601e-6a71-4ad6-9f72-2360f164608e>
- Gibson, O., Harvey, A., Olmsted, J., Evans, A., in Barros, G. (5. julij 2025). *Russian offensive campaign assessment, July 5, 2025*. Institute for the Study of War. Dostopno prek: <https://understandingwar.org/backgrounder/russian-offensive-campaign-assessment-july-5-2025>
- Gibson, O., Olmsted, J., Sobieski, J., Harvey, A., Harward, C., Kagan, F. W., in Trotter, N. (6. julij 2025). *Russian offensive campaign assessment, July 6, 2025*. Institute for the Study of War. Dostopno prek: <https://www.understandingwar.org/backgrounder/russian-offensive-campaign-assessment-july-6-2025>
- Murray, W., in agencije. (8. julij 2025). *Ukraine war briefing: US to resume shipments of weapons for Ukrainian defence*. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/2025/jul/08/ukraine-war-briefing-sanctions-over-russian-chemical-weapons-on-battlefield>
- Harward, C., Harvey, A., Novikov, D., Evans, A., in Kagan, F. W., z Trotter, N. (8. julij 2025). *Russian offensive campaign assessment, July 8, 2025*. Institute for the Study of War. Dostopno prek: <https://understandingwar.org/backgrounder/russian-offensive-campaign-assessment-july-8-2025>
- Abdurasulov, A. (9. julij 2025). *Russia's summer push in Ukraine targets three fronts but faces stern resistance*. BBC News. Dostopno prek: <https://www.bbc.com/news/articles/c70rl6lk2yxo>
- Al Jazeera in tiskovne agencije. (10. julij 2025). *Zelenskyy seeking to bolster Ukraine's air defences at Rome conference*. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/7/10/zelenskyy-seeking-to-bolster-ukraines-air-defences-at-rome-conference>
- Al Jazeera in tiskovne agencije. (11. julij 2025). *US, Russian top diplomats hold fresh talks on Ukraine at ASEAN meeting*. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/7/11/us-russian-top-diplomats-hold-fresh-talks-on-ukraine-at-asean-meeting>
- Guardian staff in agencije. (13. julij 2025). *Ukraine war briefing: Kim Jong-un voices 'unconditional' support for Moscow as Russian foreign minister visits*. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/2025/jul/13/ukraine-war-briefing-kim-jong-un-voices-unconditional-support-for-moscow-as-russian-foreign-minister-visits>
- Krupa, J. (14. julij 2025). *Trump confirms new weapons deal for Ukraine and threatens 'severe' tariffs on Russia if war doesn't end in 50 days – as it happened*. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/live/2025/jul/14/europe-ukraine-russia-donald-trump-tariff-latest-live-news-updates>
- News Agencies. (14. julij 2025). *Zelenskyy nominates Yulia Svyrydenko as new Ukraine PM in cabinet shake-up*. Al Jazeera. Dostopno prek: <https://www.aljazeera.com/news/2025/7/14/zelenskyy-nominates-yulia-svyrydenko-as-new-ukraine-pm-in-cabinet-shake-up>
- Krupa, J. (15. julij 2025). *Slovakia blocks EU move to impose new sanctions package on Russia – as it happened*. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/live/2025/jul/15/trump-putin-rutte-zelenskyy-ukraine-russia-europe-news-live-updates>
- News Agencies. (2025, 14. julij). *Zelenskyy nominates Yulia Svyrydenko as new Ukraine PM in cabinet shake-up*. Al Jazeera. <https://www.aljazeera.com/news/2025/7/14/zelenskyy-nominates-yulia-svyrydenko-as-new-ukraine-pm-in-cabinet-shake-up>
- Krupa, J. (2025, 15. julij). *Slovakia blocks EU move to impose new sanctions package on Russia – as it happened*. The Guardian. <https://www.theguardian.com/world/live/2025/jul/15/trump-putin-rutte-zelenskyy-ukraine-russia-europe-news-live-updates>
- Krupa, J. (17. julij 2025). *Preparations to deliver Patriot missile systems to Ukraine under way, Nato's top Europe commander says – as it happened*. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/live/2025/jul/17/ukraine-russia-war-patriot-nato-latest-europe-news-live-updates>
- G. V. (18. julij 2025). *EU sprejel dogovor o 18. svežnju sankcij proti Rusiji*. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtvsl.si/svet/vojna-v-ukrajini/eu-sprejel-dogovor-o-18-sveznju-sankcij-proti-rusiji/752262>
- Agence France-Presse. (19. julij 2025). *Ukraine proposes new round of peace talks with Russia next week*. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/2025/jul/19/ukraine-proposes-new-round-of-peace-talks-with-russia-next-week>

Si želite izvedeti več? Vas zanima področje mednarodne varnosti? Pridružite se nam.

Za več informacij obiščite našo spletno stran www.euroatlantic.org ali pošljite sporočilo na info@euroatlantic.org.



EVRO-ATLANTSKI SVET SLOVENIJE EURO-ATLANTIC COUNCIL OF SLOVENIA

- Reuters. (20. julij 2025). *Kremlin says Putin is ready to discuss peace in Ukraine but wants to achieve goals*. Reuters. Dostopno prek: <https://www.reuters.com/business/aerospace-defense/kremlin-says-putin-is-ready-discuss-peace-ukraine-wants-achieve-goals-2025-07-20/>
- Armstrong, K. (20. julij 2025). *Moscow airports temporarily closed after Ukraine drone attacks*. BBC News. Dostopno prek: <https://www.bbc.com/news/articles/cpvjewnrde0o>
- B. V., in G. V. (21. julij 2025). *Zaveznice pozivajo k pospešenemu oboroževanju Ukrajine, v sredo tretji krog pogajanj*. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtv slo.si/svet/vojna-v-ukrajini/zaveznice-pozivajo-k-pospesenemu-oborozevanju-ukrajine-v-sredo-tretji-krog-pogajanj/752495>
- B. V., in G. V. (23. julij 2025). *V Ukrajini protesti proti odpravi neodvisnosti protikorupcijskih organov, EU zahteva pojasnila*. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtv slo.si/svet/evropa/v-ukrajini-protesti-proti-odpravi-neodvisnosti-protikorupcijskih-organov-eu-zahteva-pojasnila/752690>
- Krupa, J. (23. julij 2025). *EU demands 'explanations' on Ukrainian reforms and says there 'cannot be a compromise' on corruption – as it happened*. The Guardian. Dostopno prek: <https://www.theguardian.com/world/live/2025/jul/23/europe-latest-news-updates-ukraine-corruption-zelenskyy-russia>
- B. V. in G. V. (23. julij 2025). *Tretji krog pogajanj med Ukrajino in Rusijo končan po manj kot uri brez konkretnega preboja*. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtv slo.si/svet/vojna-v-ukrajini/tretji-krog-pogajanj-med-ukrajino-in-rusijo-koncan-po-manj-kot-uri-brez-konkretnega-preboja/752695>
- Ž. N. (24. julij 2025). *Zelenski vložil predlog novega protikorupcijskega zakona*. RTV Slovenija. Dostopno prek: <https://www.rtv slo.si/svet/evropa/zelenski-vlozil-predlog-novega-protikorupcijskega-zakona/752841>
- Miller, C. (25. julij 2025). *Volodymyr Zelenskyy asks Europe to help boost wages of Ukrainian troops*. Financial Times. Dostopno prek: <https://www.ft.com/content/54837721-7fa0-434a-9438-91ea0a2277f5>
- Reuters. (26. julij 2025). *Russia says it has captured two villages in Ukraine, Ukraine reports heavy fighting*. Reuters. Dostopno prek: <https://www.reuters.com/world/russia-says-it-has-captured-two-villages-ukraine-ukraine-reports-heavy-fighting-2025-07-26/>
- Associated Press. (28. julij 2025). *Russia starts direct commercial flights between Moscow and Pyongyang*. CNN. Dostopno prek: <https://edition.cnn.com/2025/07/27/travel/russia-commercial-flights-moscow-pyongyang-intl-hnk>
- B. V., in Ž. N. (28. julij 2025). *Trump skrajšal rok za sklenitev premirja na "od 10 do 12 dni"*. RTV Slovenija. Dostopno prek: <https://www.rtv slo.si/svet/vojna-v-ukrajini/trump-skrajsal-rok-za-sklenitev-premirja-na-od-10-do-12-dni/753107>
- B. V., in Ž. N. (29. julij 2025). *Trump zagrozil Putinu s sankcijami in carinami, če ne sklene premirja v 10 dneh*. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtv slo.si/svet/vojna-v-ukrajini/trump-zagrozil-putinu-s-sankcijami-in-carinami-ce-ne-sklene-premirja-v-10-dneh/753181>
- Hird, K., Yacht, Z., in Conroy, P. (29. julij 2025). *Russian occupation update, July 29, 2025*. Institute for the Study of War. Dostopno prek: <https://understandingwar.org/backgrounders/russian-occupation-update-july-29-2025>
- B. V. (30. julij 2025). *Jug Ukrajine prizadela invazija kobilic. Razlog je tudi vojna*. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtv slo.si/svet/vojna-v-ukrajini/jug-ukrajine-prizadela-invazija-kobilic-razlog-je-tudi-vojna/753290>
- B. V. in Ž. N. (31. julij 2025). *Zelenski podpisal zakon o protikorupcijskih organih*. RTV SLO. Dostopno prek: <https://www.rtv slo.si/svet/evropa/zelenski-podpisal-zakon-o-protikorupcijskih-organih/753429>

Si želite izvedeti več? Vas zanima področje mednarodne varnosti? Pridružite se nam.
Za več informacij obiščite našo spletno stran www.euroatlantic.org ali pošljite sporočilo na info@euroatlantic.org.